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Høringssvar l Budget 2025-2028: Handicaprådet i Syddjurs Kommune 

Handicaprådet fremsender med de�e dokument bemærkninger �l en række forslag i oms�llingskataloget. 

Bemærkningerne er indskrevet ud for blok-�tel som beskrevet i Direk�onens forslag. 

Handicaprådet ønsker derudover at fremsende generelle bemærkninger l omsllingskataloget, idet vi 

finder, at der i vid udstrækning er medtaget besparelser af forebyggende karakter. Det drejer sig blandt 

andet om redukoner i uddannelse af personale, øget brugerbetaling, nedgang i serviceniveau samt 

sundhedsplejen.  

 

 

OO-R-2 Tværgående – Tilskud og puljer 

Pulje l fremme af lgængelighed for borgere med handicap 

Natur-, teknik- og miljøudvalget har den 16. august 2022 punkt 124 godkendt igangsæ�else af en 

�lgængelighedsstrategi. Handicaprådet har den 1. september 2022 punkt 3 taget forslaget om 

�lgængelighedsstrategien �l e'erretning med den bemærkning, at der indledende bør a(oldes et 

dialogmøde mellem Natur-, teknik- og miljøudvalget og Handicaprådet. Der har pt. ikke været a(oldt møde 

herom og ej heller blevet indkaldt her�l. 

Handicaprådet imødeser dog, at arbejdet startes op ul�mo 2024, som det fremgår af punkt 526 på Natur-, 

teknik- og miljøudvalgets dagsorden den 13. august 2024. 

Handicaprådet har den 23. november 2023 punkt 1 og igen den 25. januar 2024 punkt 3 behandlet et 

forslag fra Administra�onen om fire projekter om adgangsforbedringer i naturen, der sammen beløb sig �l 

en ramme på 400.000 fra en pulje under Natur-, teknik- og miljøudvalget. På møderne blev det drø'et, 

hvorvidt Handicaprådets pulje kunne bringes i anvendelse for at understø�e projekterne, for eksempel i 

forhold �l at opgradere nuværende toile�er �l handicaptoile�er i forbindelse med en af vandreruterne. 

Disse projekter, der var afsat som en anlægsbevilling, er endnu ikke programsat. 

Det skal bemærkes, at Handicaprådets budget oprindelig var et rådighedsbeløb med overførselsadgang, og 

hvor der er blevet ydet �lskud �l forskellige forbedringer, blandt andet adgang og opgradering af offentlige 

toile�er, ramper, automa�ske døre. Se budge2orslag 2024 10-R-7 med bemærkning. 

Det har i de senere år været meget svært at få en dialog med den tekniske forvaltning om nye �ltag �l gavn 

for borgere med funk�onsnedsæ�elser. Derfor er der en manglende afstemning af �ltag, for eksempel i 

forhold �l arbejdet med belægningsændringer i Ebelto'. Handicaprådet har fremsendt to skrivelser 

desangående i december 2023 og igen i juni 2024. Emnet har været drø'et på et dialogmøde med Natur-, 

teknik- og miljøudvalget i juni 2024. 

Handicaprådet må således på det kra3igste fraråde besparelsen, men foreslår, at der med Budget 2025 i 

stedet afsæ4es et rådighedsbeløb under anlæg på kr. 400.000, og i overslagsårene kr. 150.000 pr. år. 

Beløbet skal anvendes l forbedring af adgangsforhold for handicappede og bør udmøntes sammen med 

Handicaprådet. 
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10-R-6 Redukoner i lønsum i familierådgivningscentret 

Handicaprådet kan ikke anbefale denne besparelse. Der er s�gende udfordringer med trivsel, bekymrende 

skolefravær og med et s�gende antal børn med diagnoser. Det er nødvendigt at sikre den faglige sparring �l 

familier inden for det specialiserede børneområde. 

 

10-R-7 Redukoner i lønsum i Visitaon, Sundhed og Ældre 

Handicaprådet kan ikke anbefale en besparelse der vil medføre længere sagsbehandlings�der. Der er flere 

separate sagsbehandlingsteams inden for det samlede område, og set i lyset af hele omlægningen �l 

selvstyrende faste teams på hjemmeplejen, vil der sikkert være behov for en reorganisering og 

kompetenceudvikling på området. 

I opmærksomhedskatalogets punkt 10-O-7 er der forslag �l investering i sygefravær. Et af fokusområderne 

kan være at hjælpe lederne med at give mere handlerum for medarbejderne, så medarbejderne selv kan 

bidrage �l medejerskab i de nødvendige forandringer. Inklusionen af medarbejdere i udviklingen af et godt 

arbejdsmiljø og udvikling af det gode samarbejde mellem ledelse og medarbejderrepræsentanter er også et 

fokusområde for Hovedudvalget. 

 

11-R-7 Redukon på PPR 

Handicaprådet kan ikke anbefale, at Byrådet vil bespare de i Budget 2024 �lførte midler �l PPR. Det er 

Handicaprådets opfa�else, at en reduk�on vil få alvorlige nega�ve konsekvenser. I sammenhæng med 

ovenstående anbefaling �l 10-R-6, vil også denne reduk�on få en nega�v indvirkning på skolevægring. PPR 

spiller en afgørende rolle i arbejdet med at mindske bekymrende skolefravær. En besparelse vil risikere at 

bremse de gode �ltag der er i gang. 

 

12-R-1 Afvikling af klippekortordning l hjemmeboende borgere 

Handicaprådet kan ikke anbefale besparelsen. Ordningen giver personer med nedsat funk�onsevne en 

mulighed for at få løst mindre opgaver ud over den visiterede hjælp. E'er reglerne skal man have 

funk�onsnedsæ�else i en grad der gør, at man ikke kan klare sig selv, for at få bevilliget 

klippekortsordningen. Alt i alt en meget ”skæv” besparelse, der går ud over de svageste borgere. 

 

12-R-7 Omlægning af ældrecafeer 

Handicaprådet kan ikke anbefale en besparelse på området. Ældrecaféerne fungerer som et samlingspunkt, 

hvor borgerne kan mødes og have socialt samvær - blandt andet over maden. Brugerne af caféerne er typisk 

brugere af ak�vitetscentrene, brugere af åbne centerak�viteter og pensionister, der kommer ind fra gaden. 

 

14-R-7 Redukon af serviceniveau på busafgange 

Handicaprådet vil re�e opmærksomheden på, at det ved nedlæggelse af busruter kan blive nødvendigt at 

udvide visita�onen �l handicapkørsel. 
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10-O-1 Fortsæ4else af borgerrådgiverfunkonen 

Handicaprådet anbefaler, at ordningen med borgerrådgiverfunk�onen fortsæ�es. 

 

7-B Boligplan på socialområdet 

Handicaprådet har i maj 2024 afgivet høringssvar �l forslaget �l boligplanen på socialområdet. De allerede 

afgivne udtalelser for boligplan på socialområdet fastholdes. 


